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Protokół nr 65/2023 

 
z uroczystej LXV sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego odbytej w dniu 

30 czerwca 2023 roku o godz. 12:00 w Teatrze im. Juliusza Osterwy przy ul. Teatralnej 9 
w Gorzowie Wielkopolskim, zakończonej o godz. 13:39 tego samego dnia.  

 
Sesję zwołano zarządzeniem Przewodniczącego Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego.  
 
O terminie, miejscu i tematyce sesji powiadomiono radnych Rady Miasta poprzez doręczenie 
im zawiadomień.  
 
Na ogólną liczbę 25 radnych na sesji obecnych było 17 – zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Nieobecni radni:    
1. Robert Anacki 
2. Marta Bejnar-Bejnarowicz 
3. Patryk Broszko 
4. Przemysław Granat 
5. Marcin Kurczyna 
6. Piotr Paluch 
7. Robert Surowiec 
8. Jerzy Synowiec 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli: 
Prezydent Miasta, Z-cy Prezydenta Miasta, pracownicy Urzędu Miasta i zaproszeni goście. 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i powitanie gości. 
2. Wystąpienie Przewodniczącego Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
3. Nadanie tytułu Honorowego Obywatela Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
4. Wręczenie Odznaczeń. 
5. Wystąpienie zaproszonych gości. 
6. Zamknięcie sesji. 
 
Ad.1 Otwarcie sesji i powitanie gości. 
 
Uroczystą sesję otworzył i jej obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miasta – Jan 
Kaczanowski, który po powitaniu stwierdził wymagane quorum. Następnie wprowadzono 
Poczet Sztandarowy Miasta. Gorzowska Orkiestra Dęta odegrała hymn Polski oraz hejnał 
Gorzowa Wielkopolskiego. 
Jan Kaczanowski – witam serdecznie wszystkich obecnych na dzisiejszej sesji. Serdecznie 
witam honorowych obywateli naszego miasta: p. Zofię Nowakowską, p. Krystynę Prońko, 
p. Edwarda Dębickiego z żoną, p. Edwarda Korbana, p. Dariusza Rymara z żoną oraz p. Jana 
Tomaszewicza. Witam szczególnie serdecznie p. Sebastiana Świderskiego, który w dniu 
dzisiejszym powiększy zaszczytne grono honorowych obywateli Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego. Serdecznie witam również p. Krystynę Sibińską Poseł na Sejm 
Rzeczypospolitej Polskiej, p. Władysława Komarnickiego Senatora Rzeczypospolitej Polskiej, 
p. Wojciecha Perczaka Wicewojewodę Lubuskiego, p. Mirosława Marcinkiewicza oraz 
p. Jerzego Wierchowicza Wiceprzewodniczących Sejmiku Województwa Lubuskiego, 
p. Magdalenę Pędziwiatr Starostę Gorzowskiego, prof. dr. hab. Elżbietę Skorupską-
Raczyńską rektor Akademii im. Jakuba z Paradyża oraz p. Romana Gawroniaka Kanclerza 
tejże uczelni, p. Annę Czekildę Rektor Wyższej Szkoły Biznesu.  Szczególnie gorąco witam 
gospodarza miasta Prezydenta Jacka Wójcickiego. Witam Radnych Rady Miasta Gorzowa 
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oraz Radnych Młodzieżowej Rady Miasta Gorzowa.  Szczególne słowa powitania kieruję do 
wszystkich osób wyróżnionych podczas dzisiejszej sesji. Witam Dyrektorów instytucji 
miejskich, instytucji kultury, placówek oświatowych, Prezesów spółek spółdzielni 
mieszkaniowych, klubów sportowych, organizacji i stowarzyszeń, mieszkańców miasta, 
przedstawicieli mediów. Witam także wszystkich Państwa obserwujących naszą uroczystość 
za pośrednictwem transmisji w systemie online. Szanowni Państwo, jeśli kogoś z Państwa 
chciałby zabrać głos to przyjmujemy taką formułę, że podczas dzisiejszej uroczystości 
w punkcie piątym, każdy z zaproszonych gości będzie miał umożliwione właśnie zabrania 
głosu. Teraz przechodzimy do kolejnej części dzisiejszej uroczystej sesji. Już tradycją się 
stało, że jest to wystąpienie Przewodniczącego Rady Miasta Gorzowa, w tym przypadku 
akurat na mnie, nie chcę powiedzieć, że padło, ale tak to jest. 
 
Ad.2 Wystąpienie Przewodniczącego Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – wystąpienie Przewodniczącego Rady Miasta stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 
 
Ad.3 Wręczenie Odznaczeń. 
 
Jan Kaczanowski – przechodzimy do wręczenia odznaczeń państwowych czyli Krzyży Zasługi 
oraz Medali za Długoletnią Służbę. Proszę p. Bartosza Kmitę Sekretarza Miasta, który 
poprowadzi właśnie tą część. 
Bartosz Kmita – Sekretarz Miasta – na mocy art. 138 Konstytucji Rzeczypospolitej Polskiej  
z dnia 2 kwietnia 1997 r. oraz ustawy z dnia 16 października 1992 r. o orderach  
i odznaczeniach, na wniosek Przewodniczącego Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego, Jana 
Kaczanowskiego i Prezydenta Miasta Gorzowa Wielkopolskiego, Jacka Wójcickiego nadane 
zostały przez Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej, Andrzeja Dudę postanowieniem z dnia 22 
maja 2023 r. odznaczenia państwowe. Proszę o wystąpienie w wyczytanej kolejności. Złoty 
Krzyż Zasługi otrzymuje p. Jan Tomaszewicz Dyrektor Naczelny i Artystyczny Teatru 
im.Juliusza Osterwy w Gorzowie Wielkopolskim. Srebrny Krzyż Zasługi otrzymują p. Tomasz 
Maciejewski Prezes Klubu Sportowego „Admira” Gorzów Wielkopolski oraz p. Krzysztof 
Nuckowski, który wspiera lokalne stowarzyszenia i inicjatywy o charakterze społecznym, m. in. 
Koło Gorzowskie Towarzystwa Pomocy im. św. Brata Alberta, Hospicjum św. Kamila 
w Gorzowie Wielkopolskim. Wspiera również klub Stali Gorzów, ale też indywidualnych 
sportowców. Aktu dekoracji w imieniu Wojewody Lubuskiego p. Władysława Dajczaka dokona 
I Wicewojewoda Wojciech Perczak, a towarzyszyć mu będą Przewodniczący Rady Miasta Jan 
Kaczanowski i Prezydent Miasta Jacek Wójcicki. Proszę wszystkich o powstanie. 
 
Wicewojewoda Lubuski wspólnie z Prezydentem Miasta oraz Przewodniczącym Rady Miasta 
dokonują ceremonii wręczenia Złotych i Srebrnych Krzyży Zasługi.  
 
Bartosz Kmita – Medale za Długoletnią Służbę otrzymują pracownicy Urzędu Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego. Prezydent Rzeczypospolitej Polskiej Andrzej Duda postanowieniem z dnia 
30 maja 2023 r. uhonorował Medalami za Długoletnią Służbę pracowników Urzędu Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. Proszę o wystąpienie w wyczytanej kolejnjości. Medal Złoty 
otrzymują: p. Mariola Bagrec, p. Renata Dziekańska, p. Lidia Brodzińska, p. Milena Ellas, 
p. Joanna Kucińska, p. Iwona Nowak, p. Arkadiusz Sarwa, p. Mariola Sinkiewicz, p. Krystyna 
Szylińska oraz p. Beata Wachowiak. Aktu dekoracji w imieniu Wojewody Lubuskiego 
Władysława Dajczaka również dokona I Wicewojewoda Wojciech Perczak, a towarzyszyć mu 
będą Przewodniczący Rady Miasta Jan Kaczanowski oraz Prezydent Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego Jacek Wójcicki. Proszę wszystkich o powstanie. 
 
Wicewojewoda Lubuski wspólnie z Prezydentem Miasta oraz Przewodniczącym Rady Miasta 
dokonują ceremonii wręczenia Złotych Medali za Długoletnią Służbę pracownikom Urzędu 
Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
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Bartosz Kmita – Medal Srebrny otrzymują, proszę o wystąpienie w wyczytanej kolejności: 
p. Bartosz Dolny, p. Monika Fedorowicz, p. Agnieszka Gorąca, p. Agnieszka Jabłonowska-
Duda, p. Renata Jurkowska, p. Konrad Konik, p. Dorota Rawo, p. Anna Rystwej, p. Dorota 
Sikorska, p. Elżbieta Świątkowska. Medal brązowy otrzymują, proszę o wystąpienie 
w wyczytanej kolejności: p. Aleksandra Bigus-Sławińska i p. Marta Matkowska.  Aktu dekoracji 
w imieniu Wojewody Lubuskiego Władysława Dajczaka również dokona I Wicewojewoda 
Wojciech Perczak, a towarzyszyć mu będą Przewodniczący Rady Miasta Jan Kaczanowski 
oraz Prezydent Miasta Gorzowa Wielkopolskiego Jacek Wójcicki. Proszę wszystkich 
o powstanie. 
 
Wicewojewoda Lubuski wspólnie z Prezydentem Miasta oraz Przewodniczącym Rady Miasta 
dokonują ceremonii wręczenia Srebrnych i Brązowych Medali za Długoletnią Służbę 
pracownikom Urzędu Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Bartosz Kmita – jeszcze jedna osoba dotarła na naszą uroczystą sesję, więc odczytam jeszcze 
raz. Na mocy art. 138 Konstytucji Rzeczypospolitej Polskiej z dnia 2 kwietnia 1997 r. oraz 
ustawy z dnia 16 października 1992 r. o orderach i odznaczeniach, na wniosek 
Przewodniczącego Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego Jana Kaczanowskiego 
i Prezydenta Miasta Gorzowa Wielkopolskiego Jacka Wójcickiego, nadane zostały przez 
Prezydenta Rzeczpospolitej Polski Andrzeja Dudę, postanowieniem z dnia 22 maja 2023 r. 
odznaczenia państwowe. Srebrny Krzyż Zasługi otrzymuje p. Krzysztof Kielec Prezes Zarządu 
Kostrzyńsko-Słubickiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej. Proszę o wystąpienie. Aktu dekoracji 
w imieniu Wojewody Lubuskiego Władysława Dajczaka dokona I Wicewojewoda Wojciech 
Perczak, a towarzyszyć mu będą Przewodniczący Rady Miasta Jan Kaczanowski i Prezydent 
Miasta Jacek Wójcicki. Proszę wszystkich o powstanie. 
 
Wicewojewoda Lubuski wspólnie z Prezydentem Miasta oraz Przewodniczącym Rady Miasta 
dokonują ceremonii wręczenia Srebrnego Krzyża Zasługi.  
 
Jan Kaczanowski – bardzo serdecznie dziękuję Sekretarzowi za pomoc. Nie byłbym sobą, 
gdybym czegoś nie powiedział. Nie wiem, czy to spóźnienie Prezesa Krzysztofa nie było 
specjalnie. Prawdopodobnie chciał występować indywidualnie. I to mu się udało. Szanowni 
Państwo, przechodzimy do nadania tytułu Honorowego Obywatela Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego. 
 
Ad.4 Nadanie tytułu Honorowego Obywatela Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – to jest szczególny moment. Tytułem Honorowego Obywatela Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego wyróżniony zostanie p. Sebastian Świderski, tak, jak już 
powiedziałem wcześniej, jeden z najwybitniejszych siatkarzy w historii gorzowskiego sportu,  
osoba zasłużona dla rozwoju sportu nie tylko w naszym regionie. Pozwólcie Państwo, że 
przystąpimy do ceremonii nadania tegoż tytułu. Zanim jednak to nastąpi bardzo proszę 
Prezydenta Jacka Wójcickiego o wygłoszenie laudacji. 
Jacek Wójcicki – Prezydent Miasta – laudacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
Jan Kaczanowski – proszę wszystkich o powstanie. Nastąpi ceremonia nadania godności 
Honorowego Obywatela Miasta Gorzowa Wielkopolskiego Sebastianowi Świderskiemu. 
Ceremonii dokonam wspólnie z Prezydentem Miasta  Jackiem Wójcickim. Zapraszam Panie 
Sebastianie. 
 
Przewodniczący Rady Miasta wspólnie z Prezydentem Miasta dokonują ceremonii nadania 
insygniów Honorowego Obywatela Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – zanim oddam głos panu Sebastianowi, prosiłbym o wpis do Księgi 
Pamiątkowej Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
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Sebastian Świderski dokonuje wpisu do Księgi Pamiątkowej Miasta Gorzowa Wielkopolskiego.  
 
Sebastian Świderski – witam serdecznie. Nie spodziewałem się, że dostanę taką możliwość, 
ale obiecałem Przewodniczącemu, że to powiem, najlepszemu Przewodniczącemu  
i najlepszemu Prezydentowi serdecznie dziękuję. Szanowni Państwo dosłownie kilka słów. 
Chciałbym serdecznie podziękować. Dla mnie to jest wielki honor, wielki zaszczyt stać tutaj 
przed Państwem i otrzymać tą nagrodę. Dla mnie to jest wielkie wyróżnienie, ponieważ rzadko 
się jako sportowiec otrzymuje takie zaszczyty. Było tu dużo powiedziane, bardzo dużo 
powiedziane o mojej karierze więc nie będę o tym opowiadał, ale z tego miejsca chciałbym 
bardzo serdecznie podziękować mojemu pierwszemu trenerowi, który tutaj za ścianą, w '17' 
wypatrzył takiego, który biegał, nie było wtedy jeszcze piłki, za kamieniem i zapowiedział, że 
będziesz grał i bawił się w siatkówkę. Na początku nie wiedziałem, co to jest siatkówka, 
myślałem, że to koszykówka, także się trochę pomieszało, ale wróciłem do koszykówki 
ponieważ moja małżonka trenowała w Stilonie Gorzów. Także, gdzieś ta historia zatoczyła 
koło. Z tego miejsca serdecznie Państwu dziękuję, ale nie omieszkałbym, gdyby nie mała 
prywata. Z tego miejsca chciałbym bardzo mocno zaapelować do środowiska siatkarskiego, 
gorzowskiego środowiska siatkarskiego zintegrujcie się i zbudujcie siatkówkę na wysokim 
poziomie, bo szkoda by było zmarnować potencjału tak wspaniałego obiektu. Dziękuję jeszcze 
raz. 
Jan Kaczanowski – jeszcze raz bardzo serdecznie gratuluję Panu Sebastianowi, który 
powiększył zaszczytne grono Honorowych Obywateli Miasta Gorzowa. Pan Sebastian się 
oczywiście wpisał. Chciałem poinformować, że zgodnie z przyjętą od kilku lat tradycją zostanie 
Pan, Panie Sebastianie na trwale uwieńczony w Galerii Honorowych Obywateli Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego znajdującej się w sali sesyjnej. Zapraszam Pana, któregoś dnia do 
Gorzowa, proponuję by wizyta była troszeczkę dłuższa. Mam również nadzieję, że integracja 
środowiska siatkarskiego po Pana apelu nastąpi możliwie jak najszybciej i wtedy będziemy się 
znowu zastanawiali, ile im przekazać, bo to tak już jest. Szanowni Państwo, przechodzimy do 
następnej części. 
 
Ad.5  Wręczenie Honorowych Odznak Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – pragnę poinformować, że Honorową Odznakę Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego Rada Miasta nadaje jako wyraz szczególnego wyróżnienia i uznania za wkład 
w rozwój naszego miasta. Dziś dołączą do tego grona wyróżnionych, odznaczonych kolejne 
osoby, którym już teraz serdecznie gratuluję. Proszę o wystąpienie i ustawienie się według 
wyczytanej kolejności: p. Krystynę Sibińską Poseł na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej, p. Annę 
Mołodciak, p. Krystynę Kamińską, p. Grażynę Jasińską, p. Annę Łaniewską, p. Pawła 
Tymszana i p. Marka Koseckiego. Pana Pawła Tymszana nie widzę, coś widocznie wydarzyło 
się szczególnego. Do ceremonii wręczenia Odznak bardzo serdecznie zapraszam Prezydenta 
Miasta Jacka Wójcickiego. Jednocześnie po tej uroczystości proszę wyróżnionych o wpisanie 
się do Księgi Pamiątkowej Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Aktu odznaczenia: p. K. Sibińskiej, p. A. Mołodciak, p. K. Kamińskiej, p. G. Jasińskiej, 
p. A. Łaniewskiej i p. M. Koseckiego dokonał Przewodniczący Rady Miasta wspólnie 
z Prezydentem Miasta. 
 
Jan Kaczanowski – proszę o cierpliwość. Podpisywanie trwa. Bardzo serdecznie proszę 
jeszcze o wystąpienie i uhonorowanie odznaką za zasługi dla Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego p. Jerzego Kaliszana, p. Stefana Kwiatkowskiego, p. Romana Maksymiaka, 
p. Jana Markuszewskiego, p. Marcina Palczarskiego, p. Mirosława Pecucha i p. Cezarego 
Żołyńskiego. Zapraszam Prezydenta Miasta do ceremonii wręczenia Odznak. 
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Aktu odznaczenia: p. J. Kaliszana, p. S. Kwiatkowskiego, p. R. Maksymiaka, 
p. J. Markuszewskiego, p. M. Palczarskiego, p. M. Pecucha i p. C. Żołyńskiego dokonał 
Przewodniczący Rady Miasta wspólnie z Prezydentem Miasta. 
 
Ad.6 Wystąpienia zaproszonych gości. 
 
Krystyna Sibińska – Poseł na Sejm RP – szanowny Panie Przewodniczący, Panie 
Prezydencie, Panie Wojewodo, Honorowi Obywatele Miasta Gorzowa Wielkopolskiego, 
szanowni Radni, to jest wielkie wyróżnienie dołączyć do grona Odznaczonych za Zasługi dla 
Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. Policzyłam dzisiaj szybciutko 21 lat temu pierwszy raz 
startowałam do Rady Miasta. To był start nieudany, ale potem, już w 2006 roku rozpoczęła się 
moja praca w Radzie Miasta. Kochałam samorząd, bardzo lubię samorząd, uważam, że 
samorząd to jest coś, co ze wszystkich reform świata wyszło u nas najlepiej i to jest właśnie 
to, gdzie samorządowcy, gdzie Radni, gdzie władze miasta wiedzą, co miastu służy najlepiej. 
Cieszę się, że moja praca została doceniona. Wszystkim Radnym, którzy głosowali bardzo 
dziękuję, ale myślę, że będę też wyrazicielką wszystkich odznaczonych i podziękuję również 
w ich imieniu za te odznaczenia. Warto było tu przyjść, chociażby dlatego, żeby zobaczyć 
Cezarego Żołyńskiego pierwszy raz w garniturze. Pan Dyrektor zainwestował, ale wiem, że 
Pan Dyrektor ma też inne potrzeby i o te potrzeby będziemy się tutaj upominać. Cieszę się, że 
zostają ślady naszej wspólnej pracy na rzecz Gorzowa Wielkopolskiego, można kilka rzeczy 
wymienić, rzeczy, z których jestem bardzo dumna: gorzowskie tramwaje, estakada gorzowska, 
która jest takim moim faworytem, bo rzeczywiście to jest coś, na co warto było szukać 
pieniędzy, czy chociażby gorzowski szpital oddłużony i pięknie się rozwijający. Ale to nie 
udałoby się bez wspólnej pracy. Myślę, że taka wspólna praca jest najważniejsza i o tej 
wspólnej pracy powinniśmy jak najczęściej rozmawiać. Myślę, że warto też skupić wszystkie 
siły gorzowskie, żeby też mieć mocną pozycję w Sejmiku Województwa Lubuskiego i o to 
trzeba w przyszłości powalczyć. Cieszę się jeszcze raz, że miałam okazję dołączyć do tego 
grona. Przewodniczącemu szczególnie dziękuję i gratuluję, dlatego, że pamiętam, jak 
zostałam Przewodniczącą Rady Miasta to tak się złożyło, że od razu mieliśmy uroczystą sesję 
i też tutaj na deskach gorzowskiego gościnnego teatru. To był olbrzymi stres. To było coś 
niesamowitego. Pamiętam, że nie wiedziałam, czy mnie boli głowa, czy bolą mnie nogi, czy od 
stania i przemawiania, czy z tego stresu. Ale wtedy wszystko wyszło dobrze i dzisiaj również. 
Dlatego Janie bardzo Ci gratuluję i jeszcze raz dziękuję, a wszystkim mieszkańcom miasta 
z okazji urodzin miasta życzę fantastycznych obchodów. Bawcie się dobrze, celebrujcie to 
święto, bo to jest ważne, żeby we wspólnocie świętować nasze urodziny. 
Władysław Komarnicki – Senator RP – żeby zadowolić Przewodniczącego będę mówił krócej. 
Chciałem przede wszystkim złożyć gorące i serdeczne gratulacje dla całej Rady Miasta na 
ręce Przewodniczącego oraz Prezydenta – list stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Śledzę na 
co dzień i chcę powiedzieć, że jestem dumny, że tu, w Gorzowie Wielkopolskim zawsze 
w trudnych sprawach, ale ważnych dla naszego miasta jest konsensus. Szanowni Państwo, 
nigdy tak pięknie Gorzów by się nie rozwijał, gdyby nie mądrość tych ludzi, którzy przez wiele, 
wiele lat zdobili ławy naszego miasta. A swoją drogą, chciałem Ci powiedzieć drogi Janie, że 
ja nie wierzę w to twoje pożegnanie, bo pewno w niedalekiej przyszłości znowu się z nami 
będziesz żegnał, ale znowu z tego miejsca. Szanowni Państwo, jubileusze mają to do siebie, 
że trzeba im powiedzieć nie tylko dziękuję, ale zostawić jakiś ślad. Kiedy p. Krystyna Sibińska 
w teatrze zorganizowała aukcję na rzecz dzieci ukraińskich, nie miałem wątpliwości, żeby 
stanąć do tej licytacji i wylicytowałem piękny obraz naszego malarza z Santoka, jemioła. 
I w związku z tym, że jest taki cudowny jubileusz dzisiaj, chciałbym was prosić, wręczając na 
ręce Przewodniczącego ten obraz, tą jemiołę, kiedy będziecie się spierać i trudno będzie wam 
osiągnąć konsensus, siadajcie pod tą jemiołą. Dziękuję bardzo. 
Jan Kaczanowski – widzę, że ktoś mnie kompletnie nie słuchał. Mówiłem, i dziękowałem, 
i żegnałem się z tą rolą, w której występuję. Wiem, co mówiłem, a pewne decyzje w stosownym 
czasie na pewno będą podjęte. Jeśli chodzi o ten podarunek, ten obraz przekażę to 
w najbliższym czasie, w styczniu czy w lutym przyszłego roku, do licytacji na Wielką Orkiestrę 
Świątecznej Pomocy. 
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Wojciech Perczak – Wicewojewoda Lubuski – mamy tutaj zaszczyt uczestniczyć w bardzo 
miłej uroczystości, która jest zresztą tradycją w Gorzowie. Moje wspomnienia tutaj sięgają do 
750. rocznicy Miasta Gorzowa, bo wtedy miałem honor być wojewodą i uczestniczyć w wielu 
tych uroczystościach, a było ich naprawdę bardzo wiele. Dzisiaj to jest okolicznościowa, jedna, 
taka integrująca społeczność gorzowską. Myślę, że to jest dobra tradycja, warta 
kontynuowania. Tutaj nie będę rozwijał tych myśli, które już były przekazane dzisiaj, ale 
wiadomo, że taka integracja społeczna wszystkich ludzi aktywnie funkcjonujących w sferze 
publicznej i w sprawach miasta jest potrzebna, ma swój symbol, ma swój wymiary i to należy 
przyjąć z uznaniem. Dzisiaj jest taki dzień, gdzie gratulacje trzeba składać. Składamy 
gratulacje wszystkim odznaczonym o zasięgu lokalnym i europejskim, bo poza Europą Pan 
nie grał chyba. Więc o zasięgu europejskim. Także jak sportowiec to trzeba mówić, że jest 
gwiazdą Gorzowa i myślę, że to jest też satysfakcja dla sportowca. Zresztą mówił Pan dzisiaj, 
który dużo sukcesów sportowych odniósł, a te pozasportowe mają też swoją siłę. Tak 
rozumiem wypowiedź. Moje skojarzenie jest tylko takie, że jako młodzi ludzie kibicowaliśmy 
polskiej siatkówce i zawsze żałowaliśmy, że Sebastian Świderski jest taki mały, że gdyby był 
większy, to ile on by punktów zdobył. Natomiast, jak stanie tu między nami to jest to wysoki 
człowiek więc to jest takie złudzenie, że tak powiem. Ale jeszcze raz gratuluję, myślę że to jest 
w pełni zasłużony honor tutaj dla Pana i na pewno w momencie, gdy hala zostanie 
zakończona, szeptałem już tutaj dzisiaj do ucha Prezydenta, ponieważ jestem dość mocnym 
kibicem siatkówki, szeptałem, że jak hala powstanie to już nie będzie wymówek, że nie można 
rozwijać siatkówki w Gorzowie, bo nie ma hali. Teraz przechodząc do pozostałych. Zwróciłem 
uwagę, że najdłuższy staż miała Pani, która miała 44 lata pracy. Nawet nie zdążyłem  
zauważyć, która to z Pań, ale gratuluję. Oczywiście mówimy o wyróżnieniach za długoletnią 
służbę. Ale służba w administracji publicznej na pewno jest honorem, sam ją wykonuję, więc 
tak mogę też powiedzieć i oczywiście bardzo ważna, wiele trudów muszą ponosić urzędnicy, 
żeby miasto, o którym tu dzisiaj mówimy, funkcjonowało. Na to pracuje szczególnie 
administracja miasta, często niedoceniana, najczęściej obwiniana o niedociągnięcia 
w funkcjonowaniu miasta. Dzisiaj jest okazja, żeby przede wszystkim gratulować tym, którzy 
dostali wyróżnienia, ale również tym, którzy nie dostali, a pracują, albo już dostali kiedyś. Także 
myślę, że cała społeczność tu administracji samorządowej Miasta Gorzowa dzisiaj zasługuje 
na słowa uznania, co przekazuję w imieniu Wojewody i w imieniu własnym. Jeśli chodzi 
o współpracę z administracją rządową wydaje mi się, że jest dobra. Staramy się 
współpracować, jak najlepiej, z wszystkimi samorządami, ale wiadomo, że Gorzów i Zielona 
Góra to w szczególności to są takie ważne ośrodki miejskie, w których rozwój ma znaczenie 
również dla całego województwa. Także dziękuję tutaj w imieniu Wojewody i własnym za 
dotychczasową współpracę i obiecuję, że będziemy starali się współpracować, jak najlepiej 
tutaj z samorządem Gorzowa, aby się rozwijał. Najważniejsze, że te linie tramwajowe zostały 
wyremontowane, bo myślę, że to było trudne przedsięwzięcie. Tutaj próbowano mówić, które 
przedsięwzięcia były najważniejsze. Dla mnie, chodząc po ulicach Gorzowa, urzędując tutaj, 
wydaje się, że to było bardzo trudne przedsięwzięcie dla miasta i to, że się zakończyło to jest 
na pewno dla Gorzowian wielki sukces. Dziękuję za zaproszenie i życzę sukcesów miastu, 
mieszkańcom miasta, radnym i w ogóle wszystkim, którzy wykazują jakiekolwiek 
zaangażowanie w sferze publicznej, czy to w organizacjach pozarządowych, czy w Radzie 
Miasta, czy w jakiś innych przedsięwzięciach, ponieważ to tworzy potencjał rozwojowy miasta, 
a myślę, że tutaj tym, którzy są na stanowiskach nie muszę tego tłumaczyć. Jeszcze raz 
dziękuję, gratuluję i życzę, żeby kontynuować te uroczyste sesję, bo to jest taki czynnik 
integrujący, taki stymulujący do dalszego rozwoju. 
Mirosław Marcinkiewicz – Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego – w takim 
uroczystym dniu, święta Gorzowa, proszę o przyjęcie najlepszych życzeń od samorządu 
Województwa Lubuskiego, od wszystkich radnych sejmiku z Przewodniczącym, Panem 
Wiesławem Maciuszonkiem na czele oraz od Zarządu, a w szczególności Pani Marszałek 
Elżbiety Anny Polak. Wszystkiego najlepszego dla władz miasta, dla wszystkich mieszkańców. 
Z tej okazji Pani Marszałek skierowała pismo do Prezydenta i Przewodniczącego Jana 
Kaczanowskiego, który nie chce, żebym wielce czytał – pismo stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu. Proszę mi wierzyć, że są to naprawdę, jak najlepsze życzenia. Chciałbym 
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pogratulować wszystkim, którzy zostali wyróżnieni określonymi odznakami, a szczególne 
gratulacje kieruję do p. Sebastiana Świderskiego. W tamtym czasie byłem blisko tegoż boiska 
i chyba jestem jedyną osobą tutaj, na tej sali, która w Radomiu była i widziała ten wielki sukces, 
kiedy Stilon Gorzów, niespodziewanie przecież przyznajmy, zdobył Puchar Polski. Wielkie 
gratulacje za ten trud na parkietach w Gorzowie i później w innych miejscach. A dla wszystkich 
odznaczonych w tym świątecznym dniu wszystkiego najlepszego. 
Jan Kaczanowski – tak sobie pomyślałem, że niedługo się okaże, że w stosownych latach 
wszyscy w Gorzowie grali w siatkówkę. My z Prezydentem nie, my uczciwie mówimy, że 
absolutnie nie. Bardzo proszę o zabranie głosu Pana Zbigniewa Smejlisa, Dyrektora Biura 
Europosła Bogusława Liberadzkiego. 
Zbigniew Smejlis – Dyrektor Biura Europosła Bogusława Liberadzkiego – odczytał list od prof. 
Bogusława Liberadzkiego – załącznik nr 6 do protokołu. Panie Przewodniczący, Panie 
Prezydencie, pozwolicie, że jeszcze od siebie jako Radnego Rady Gminy w Międzyrzeczu, 
jestem samorządowcem wiele lat, serdecznie Państwu pogratuluję tej wspaniałej rocznicy. 
Również w imieniu Rady i Burmistrza Remigiusza Lorenza przekazuję najserdeczniejsze 
gratulacje i dużo, dużo radości. 
Jan Kaczanowski – zbliżamy się do końca. Powiem jeszcze dosłownie kilka zdań. Chciałbym 
naprawdę bardzo, bardzo serdecznie podziękować wszystkim za obecność. Pragnę bardzo 
serdecznie podziękować wszystkim jeszcze raz za współpracę: Prezydentowi Jackowi 
Wójcickiemu, Wiceprezydentom Małgorzacie Domagalę, Iwonie Olek i Jackowi 
Szymankiewiczowi oraz wszystkim dyrektorom. Naprawdę to jest coś cudownego, 
wspaniałego. Jeśli wymieniałem te wszystkie przedsięwzięcia, które nam się udały w mieście 
Gorzowie, i myślę, że jeszcze się udadzą, to na pewno bez tych wspaniałych ludzi, których 
wymieniłem byłoby to niemożliwe. Oczywiście dowódca jest jeden i wszyscy o tym wiedzą, ale 
bez odpowiednich żołnierzy, którzy są odpowiednio kierowani, tych osiągnięć byśmy nie mieli. 
Naprawdę szczerze mówię, od serca, że jak chodzę po Gorzowie, jestem bardzo dumny, że 
w ostatnich latach naprawdę bardzo wiele się nam udało. To jest coś niesamowitego. A plany 
jeszcze są bardzo duże. Nigdy o tym nie mówiłem, wychowywałem się na wsi i dorabiałem 
u gospodarzy na roli od 14 roku życia i kiedyś spotkałem takiego cudownego, wspaniałego 
gospodarza, który zmarł 3 czy 4 lata wstecz, który mówił do mnie tak: Janku, pamiętaj jedno, 
jeśli są dobre konie, to dobrych koni się nie zmienia. Tak mi się to przypomniało i dlatego 
Państwu o tym mówię. Jeszcze raz bardzo serdecznie dziękuję i apeluję, bądźmy życzliwi dla 
siebie. 
 
Ad.7 Zamknięcie sesji. 
 
Jan Kaczanowski – szanowni Państwo, proszę wszystkich o powstanie. Sztandar Miasta 
wyprowadzić. Chciałbym jeszcze bardzo serdecznie podziękować moim współpracownikom 
z Biura Rady i nie tylko im, za pomoc w organizacji tej sesji. Wiem, że szefem jestem 
wymagającym, bo zawsze uważam, że jeśli cokolwiek się robi, to trzeba robić to absolutnie 
perfekcyjnie i większość z was taka jest. A jak było? Jak jest? Ocenę zostawiam wam. Ale 
jeszcze raz moim współpracownicom, bardzo serdecznie dziękuję. Obecnie zapraszam na 
krótki występ naszej cudownej Gorzowskiej Orkiestry Dętej. Będzie to taka część, że tak 
powiem, luźna. Ale aby formalności, stało się zadość, zamykam obrady LXV sesji Rady Miasta. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta – Jan Kaczanowski 
zamyka obrady LXV uroczystej sesji Rady Miasta dziękując zebranym radnym i gościom 
zaproszonym za udział. 
 

Jan Kaczanowski 
                       ( - ) 
Przewodniczący Rady Miasta 

Przygotowały: 
Barbara Szkudlarek 
Małgorzata Matuszek 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


